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Referat 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 12. oktober 2022 
Sted: Afd. Ravnsholt  
Tid: 17.00-20.00 

Mødeleder/facilitator: Mette Thrane   Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Carina Black Kristensen (næstformand), Louise Hamilton Hassager  

Medarbejderrepræsentanter: Stefan Tausen (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm), Thomas Schöneck (Kongevej) 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Bjørn Fouchard, Henriette Øland 

Elevrepræsentanter: Martha Drehn Keiwe (Ravnsholt), Ellen Kamstrup Mikkelsen (Ravnsholt), Emma Them Kjølholm (Engholm) 

Afbud: Kasper Kamp Sørensen (Engholm) Lene Westergaard, Lea Brøndum, Mette Thrane Nielsen (formand), Johanna Wilson-Hagert 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal udrettes under 
punktet + organisering (sådan gør vi) 

Referat 

5 min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

Ansvarlig: Morten  

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets indhold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

17.00 1. Rundvisning på Ravnsholt  Vi venter med rundvisningen til en anden, hvor vi er flere møde-
deltagere.  

17.10 2. Godkendelse af referat fra de sidste 
fire møder (bilag 1, 2, 3 og 4) 

Ansvarlig: Mette Referaterne blev godkendt.  

 3. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette Dagsordenen blev godkendt. 

17.15 4. Nyt fra Elevrådet Ansvarlig: Mette 
 
Vi byder velkommen til de nye elevrådsrepræsentan-
ter fra Engholm og Ravnsholt.  

Vi bød velkommen til Emma fra Engholm og til Martha og Ellen 
fra Ravnsholt.  
 
Marthe og Ellen fortalte om nyt fra Ravnsholt:  
- På sidste møde valgte vi formand og næstformand.  
- Vi har været til møde hos Wibe til en snak om forventninger 

og ønsker. Vi valgte tre punkter som vi gerne vil arbejde med 
i år: Udendørsområder, toiletter og trivsel. 

- Vi har aftalt, at vi gere vil afholde en indsamlingsfest, som vi 
vil bruge nogle af onsdagene til at forberede. 

 
Emma fortalte om nyt fra Engholm: 
- Vi har holdt et møde, hvor vi valgte formand.  
- Vi har talt om ønsker og forventninger 
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- Vi har haft et oplæg om trivsel, og hvordan kan vi arbejde 
med det i elevrådet. Oplægsholderen var fra Danske Skole-
elever.  

- Vi har været til møde med Ungdomsskolen, hvor vi talte om 
ture med Erasmusprojektet. Kan vi som skole søge Erasmus-
støtte?  

- Morten fortalte, at det kan man godt som Engholmskolen. I 
kommunen har  

 
Elevrådsrepræsentanterne spurgte til lejrskole, og om der er mu-
lighed for, at klassen selv kan spare sammen til lejrskole.  
 
Det blev drøftet, at lejrskoler i skoletid er afskaffet med det sene-
ste budgetforlig. Det betyder, at evt. lejrskole/hytteture ikke kan 
finansieres af skolen. Klassernes forældre har mulighed for selv 
at arrangere ture uden for skoletid.  
 
Det blev drøftet, at forældre kunne tage initiativ til en forældre-
forening, der kunne tage forskellige initiativer. 
 
Elevrådsrepræsentanterne spurgte til, om der i år bliver gallafest 
på tværs af skolen eller på Engholm og Ravnsholt. Morten for-
talte, at vi tager beslutning, hvordan gallafesten skal afholdes i 
dette skoleår, når vi ved, om vi fortsætter som Kratbjergskolen 
eller bliver til to skoler.  
 
Emma fra Engholm spurgte til skolefesten, der skulle have været 
afholdt i november. Morten fortalte, at pga. udgiftsstoppet er fe-
sten udskudt til januar, hvor vi håber at kunne afholde den. 
 

17.25 5. Drøftelse af møde med KFR den 2. 
november 2022 

Ansvarlig: Mette og Carina 
 
SKB besluttede i august, at SKB inviterer til KFR-møde 
onsdag d. 2. november 2022. Temaer: Hvad er KFR’s 
rolle? Hvad kan skolebestyrelsen, og hvad kan KFR og 
SKB samarbejde om? Orientering om processen om-
kring evt. opdeling af Kratbjergskole, herunder valg af 
nye skolebestyrelser.  
 

 
SKB aftalte at holde fast i mødet men muligvis på en anden dato. 
Carina og Mette finder en dato og melder den ud til KFR.    



Kopieringsforlæg fra Teamsamarbejde. Professionelle læringsfællesskaber og bedre møder 

 ©2016 Søs Rask Andresen, Nanna Paarup    Forlag A/S og Dansk Psykologisk  
 

SKB skal på dagens møde drøfte dagsorden og plan for 
mødet. Carina og Mette laver udkast til mødet.  
 

17.40 6. Valg af princip, som SKB vil udar-
bejde som det næste (bilag 5 og 6) 
 

Ansvarlig: Mette  
 
Skolebestyrelsen har udarbejdet og godkendt 13 prin-
cipper for skolen (bilag 5). Principperne ligger på Krat-
bjergskolens hjemmeside: https://kratbjergsko-
len.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-prin-
cipper  
 
Der er vedlagt en oversigt (bilag 6) over, hvilke af de 
lovpligtige principper skolebestyrelsen pt. har god-
kendt.  
 

  
Morten fortalte, at SKB har udarbejdet en række principper for 
skolen, bl.a. et princip for vikardækning.  
 
Det gav anledning til nogle spørgsmål fra elevrådsrepræsentan-
terne om, hvilke principper der gælder for vikardækning. 
 
SKB besluttede, at vi arbejder videre med de obligatoriske prin-
cipper om undervisningens organisering. Morten og Henriette 
undersøger, hvordan andre skoler har formuleret principperne så 
vi har noget at læne os op af.  
 
SKB besluttede, at vi på næste møde arbejder med et princip for 
fællesarrangementer for eleverne i skoletiden, lejrskoleophold, 
udsendelse i praktik m.v.  
 

17.55 7. Godkendelse af tidsplan for supple-
ringsvalg til SKB (bilag 7) 

Ansvarlig: Henriette 
 
Forældrerepræsentant Thomas Hviid har trukket sig 
fra SKB. Derfor skal vi have godkendt en tidsplan (bilag 
7) for et suppleringsvalg samt have nedsat en valgbe-
styrelse. 
 

 
 
SKB godkendte tidsplanen for suppleringsvalget, og SKB nedsatte 
en valgbestyrelse med deltagelse af Morten, Mette og Carina. 
 
Henriette undersøger, om vi kan afholde valgmødet online, hvis 
mødet med KFR bliver udskudt.  
 

18.05 8. Valg af skolefotograf 
 

Ansvarlig: Henriette 
 
Skolen har de seneste år brugt Vision Foto som foto-
graf til det årlige klassefoto og tilbud om individuelle 
foto. I år har skolen modtaget en del klager, og ledel-
sen foreslår derfor, at SKB tager stilling til skolefoto for 
23/24. 
 
Mulige fotografer kunne fx være: 

- Frandsens Fotografi 
- Dansk Skolefoto 
- Storke Foto 

 

 
 
SKB besluttede, at afd. Engholm og afd. Ravnsholt opsiger samar-
bejdet med Vision Foto.  
 
Det blev drøftet, om det er vigtigt, at der bliver taget både klas-
sefoto og elevfoto, og der var enighed om, at det kan være en 
fordel, hvis der er mange forskellige fotopakker, man kan vælge 
imellem.  
 
Det blev aftalt, at Louise til næste møde kommer med forslag til 
en fotograf, så SKB kan vælge ny fotograf på sit møde d. 28/11.  
 

https://kratbjergskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
https://kratbjergskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
https://kratbjergskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
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Informationsmateriale fra de tre ovenstående fotogra-
fer vil være tilgængeligt på mødet.  
 

 
 

18.20 Spisepause  
NB! Der vil være lettere forplejning 

  

18.50 9. Drøftelse af konsekvenser af budget-
forliget for 2023 (bilag 8) 

 

Ansvarlig: Mette og Morten 
 
Budgetforliget er vedlagt som bilag 8.  

Morten orienterede om det nye budgetforlig for 2023, der bety-
der, at Kratbjergskolen samlet set får en mindre bevilling end i 
2022. Budgetforliget indebærer samtidig, at skolens budget skal 
være i balance, da vi ikke må have merforbrug i 2023.  
 
Ledelsen har foretaget en første lønfremskrivning for at vurdere, 
om der er sammenhæng mellem de forventede lønudgifter i 
2023 og budgettildelingen for 2023. Her viser det sig, at skolen 
kun vil have 300.000 kr. tilbage til drift, vikarer og kompetence-
udvikling, når lønnen er betalt. Som skolen har vi minimum brug 
for 3 mio. kr. til de budgetposter.  
 
Ledelsen er derfor nødt til at finde mulige steder, hvor vi kan 
spare udgifter, så vi har flest mulige midler til det pædagogiske 
personale i form af lærere og pædagoger. Ledelsen har derfor i 
første omgang desværre været nødt til at beslutte, at vi lukker 
kantinerne på både Engholm og Ravnsholt fra 31/12-2022.  
 
Beslutningen er taget, fordi kantinerne gennem de sidste par år 
økonomisk set har givet et stort underskud. I 2019 løb kanti-
nerne næsten rundt økonomisk set, da de via deres indtjening 
næsten tjente personalets løn ind. Men efter nedlukningen i for-
bindelse med Covid-19 er det ikke lykkedes at bringe salget til-
bage til niveauet før Covid-19.  
 
I den nuværende økonomiske situation, kan vi ikke blive ved med 
at finansiere dette underskud. Vi skal som ledelse sikre, at vores 
økonomi bliver brugt til skolens kerneopgave, hvor vi har fokus 
på elevernes læring og trivsel. Vi er derfor nødt til at træffe den 
ubehagelige beslutning af lukke kantinerne. 
 
Lukningen indebærer, at vi i 2023 får en besparelse på knap 1 
mio. kr. og i 2024 ca. 2 mio. kr. Med lukningen af kantinerne skal 
vi finde knap 2 mio. mere via yderligere kapacitetstilpasninger. 
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Ledelsen er i gang med at afklare hvilke tilpasninger, der er be-
hov for.  
 
SKB tog ledelsens orientering til efterretning og bakkede op om, 
at det desværre er nødvendigt at lukke kantinerne.  
 
Der bliver evt. indkaldt til et online møde, når vi kender de ende-
lige konsekvenser.  
 

19.25 10. Status på økonomi for 2022 (bilag  9) Ansvarlig: Morten og Henriette 
 

Morten fortalte, at den seneste statusrapport viser et merfor-
brug på ca. 2 %. Vi afventer politisk beslutning om, hvor lang tid 
vi får til at hente et evt. merforbrug. Det har tidligere været en 
tre-årig periode.  
 

19.45 11. Meddelelser fra ledelse, personale 
og forældre 

Kun meget vigtigt nyt til dette punkt.  
 
Ansvarlig: Mette 

 

19.55 12. Evt. 
 

Ansvarlig: Mette  

 

Næste møde: 

- Temaer for SKBs arbejde i 22/23 

 


